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Ordförande inleder med att hälsa alla välkomna och förklarar dagens möte öppnat. 

Il 

Val av justerare 

Kommunala tillgänglighetsrådet väljer Per Adolfsson till att justera dagens protokoll. 

Justerande 

111 

Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkänns. 
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§ 23
Information/utbildning om funktionsrätt

Rådet tar del av ett föredrag från Funktionsrätt Kalmar län som presenterar sin 
verksamhet och vilket arbete som utförs. Funktionsrätt Kalmar län är en 
paraplyorganisation för länets funktionshinderorganisationer som består av 36 
medlemsföreningar. Organisationen är specialiserade på funktionshinderpolitiska 
frågor. En del av verksamheten består av att anordna aktiviteter, delta i samarbeten med 
andra aktörer, samt driva funktionshinderpolitiska frågor på regional nivå som 
exempelvis länsfärdtjänst och hjälpmedel. Ett viktigt arbete som bedrivs är arbetet med 
att minska det sociala utanförskapet för personer med funktionsnedsättning men även att 
synliggöra organisationens utbildade föreläsare som går att boka på organisationens 
hemsida: funktionsrattkalmarlan.se 

§ 24

Rapportering från deltagandet i Tillsammansmässan 23 april

Det konstateras att mässan var välbesökt och att de som deltog var nöjda. 
På mötet framförs att samarbetet med professionen kan bli bättre. 

Socialchef informerar om att detta är ett initiativ som är tänkt att fortsätta och i så fall 
återkomma på vårkanten. Därifrån får detta initiativ byggas vidare på. 

§ 25
Uppföljning samhällsvandringarna

Utöver yttrandet från teknik- och fritidsnämnden 2023-11-20 § 118 har inget 
kompletterande yttrande inkommit. Rådet avvaktar med frågan till kommande möte. 

§ 26
Information om arbetet med att införa Nära Vård i Emmaboda kommun

Socialchef informerar om arbetet med att införa arbetssättet Nära Vård i Emmaboda 
kommun. Han betonar vikten av team-arbete och förklarar att en stor del av utmaningen 
är organisatorisk. Det arbete som pågår med att ställa om verksamheterna innebär ett 
skifte från dagens hälsosystem, som i hög grad är uppbyggda kring sjukdomar och 
institutioner, till ett system som är designat för människor och där det är individens behov 
som ska stå i centrum. Det kommer att ta lång tid att arbeta in denna omställning. 

§ 27

Brukarorganisationerna informerar

Aina Nilsson, Riksförbundet FUB, redogör för den årliga höstdansen som samlade ca 
40 personer. Hon informerar även om att lokalavdelningen för Nybro-Emmaboda under 
hösten kommer att fira 50 år som förening. 
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Ann-Charlotte Johansson, SDR, informerar om att det under hösten kommer anordnas 
öppet hus på fritidsanläggningen i Färjestaden. Hon uttrycker oro över minskande 
medlemsantal. 

Jörg Eis, Personskadeförbundet, informerar om att det planeras för en kommande 
aktivitet. 

§ 28
Önskemål inför nästa rådsmöte 11 november

Ett önskemål som framförs på mötet är att få mer utförlig information om simhallen. 

Jarkko Pekkala (S), 2:e vice ordförande i rådet samt i teknik- och fritidsnämnden 
meddelar att han redan idag tänker informera mer om simhallen på det gemensamma 
mötet med Kommunala pensionärsrådet. 

§ 29
Övrigt (Kommunala tillgänglighetsrådets möte)

Ann-Charlotte Johansson, SDR, lyfter upp följande stycke i rådets reglemente till 
diskussion: "Organisationer för personer med funktionsvariationer som genom sin 
lokalförening bedriver organiserad verksamhet inom kommunen och som tillhör en 
riksorganisation för personer med funktionsvariationer kan efter beslut i Socialnämnden 
vara representerade i rådet." Hon väcker frågan om hon själv kommer att kunna delta i 
rådet. Presidiet tar med sig frågan till nästa beredning. 

§ 30
Kommunens syn- och hörselinstruktör informerar

Emmaboda kommuns syn- och hörselinstruktör Elin Bertilsson informerar. 
Kommunens syn- och hörselinstruktör är en förlängd arm in till regionens enheter som 
har hand om syn och hörsel. Instruktören förskriver inga hjälpmedel utan hjälper till 
med de hjälpmedel som den enskilde har fått. Hjälp erbjuds både genom hembesök 
alternativt på Esplanaden. Hjälpen kan även bestå av att komma i kontakt med andra 
tjänstepersoner som exempelvis biståndshandläggare. En viktig målsättning med det 
arbete som utförs av kommunens syn- och hörselinstruktör är att motverka social 
isolering och medverka till att människor klarar sig så mycket som möjligt själva. 

§ 31
Socialnämndens ordförande presenterar sig

Stefan Månsson (M), ordförande i socialnämnden presenterar sig själv för rådet och 
redogör för sin bakgrund och sitt politiska engagemang. 
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Information lämnas från rådet om att det finns en skrivelse som rådet har ställt till 
kommunstyrelsen angående standarden på kommunens äldreboenden. Skrivelsen är 
återremitterad för att inhämta svar från EBA, och rådet har inte fått något slutgiltigt svar 
än. Det är bra om socialnämndens ordförande är medveten om detta. 

Påpekande kommer om att även kommunens gruppbostäder behöver ses över. 

Ytterligare medskick till socialnämndens ordförande är att även om många uttrycker att 
de är nöjda med kommunens demensvård så börjar det även höras åsikter med motsatt 
uppfattning. Demensvården är en viktig fråga och det är viktigt att tidigt fånga signaler 
om att vården och omsorgen inte är bra. 

§ 32
Återkoppling från KLT angående frågeställningar om skyltning, biljettköp samt
tillgång till tidtabeller

Kalmar länstrafik (KL T) har inkommit med ett svar till rådet angående frågeställningar 
om skyltning, biljettköp samt tillgång till tidtabeller. Svar läses upp på mötet. 

Rådet bestämmer sig för att ge rådens bägge ordföranden i uppdrag att kontrollera 
varför skyltning inte har kommit upp trots att KLT har meddelat att sådant material har 
skickats. 

Rådet är fortfarande av uppfattningen att det är ett bra förslag på lösning att kunna 
vända sig till kommunens besökscenter för att få hjälp med att skriva ut tidtabeller. 

§ 33
Kortfattad information från kommunstyrelse och nämnder

Kommunstyrelsen 
Aktuella ärenden i september har bland annat varit ett yttrande angående 
vattenverksamhet med anledning av luftledningen som planeras mellan Nybro och 
Hemsjö, detaljplanefrågor, projektet Ortsutveckling-HusRemake, samt justering av 
avgiften för köp av korttidsplatser i annan kommun. 

Teknik- och fritidsnämnden 
-Chefstjänsten med ansvar för gata- och park har tillsatts.
-Simhallen är inte i bra skick, bassängerna är för närvarande stängda och tömda. Det 
arbetas intensivt med frågan.
-Storgatan är i ett dåligt skick och behöver rustas upp. Medborgardialog har genomförts 
för att fånga upp allmänhetens synpunkter och förslag.
-Pågående byggprojekt har blivit försenade på grund av överklaganden, däribland 
ombyggnationen av Bjurbäcksskolan 7-9

Påpekande skickas med till teknik- och fritidsnämnden att det finns fortsatta 
problem med bowlingen bestående av maskiner som hakar upp sig. 
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§ 34
Hur når vi allmänheten bättre?

Rådet diskuterar vad som har gjorts hittills och vad som verkar ha fungerat bra. 

Ett konkret förslag inför framtiden är att närvara och delta på mässor samt i olika typer 
av aktiviteter som anordnas. 

§ 35
Övrigt ( det gemensamma mötet)

Ledamot från det kommunala pensionärsrådet gör ett uttalande om att det skulle 
behövas fler handikapparkeringar bakom Ica och Coop. 

§ 36
Mötets avslutande

Ordförande förklarar dagens möte avslutat. 

Beredningen till nästa ordinarie rådsmöte äger rum 2024-10-22 kl. 13:00- 14:30. 

Kommunala tillgänglighetsrådets nästa möte äger rum 2024-11-11 kl. 13:00 - 15:00. 
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